

YIU TUNG-WING, WENDA

ARTIST STATEMENT

YIU Tung-wing, Wenda graduated from BA in Fine Art at RMIT University (co-presented with Hong Kong Art School), majoring in painting. Her artworks were collected by private collectors. Yiu shown up her works on Art Basel, Fine Art Ink Asia and held a number of exhibitions in Hong Kong. Yiu pays attention to nature and humanity. She likes to borrow different motifs to show the alternative of Hong Kong and wants to reserve what is being disappeared and forgotten. She combines the old map with a contemporary approach, she blurs the outline of the history and tries to redefine what is the meaning of our culture.

In 2017, Yiu was awarded 'Outstanding Artwork (Painting)' at Hong Kong Art School. She has been selected as one of the finalists in 'WMA Open Photo Contest Exhibition - Opportunity!', and received the Reaching Out Award from the Hong Kong Education Bureau in 2019. Yiu received an award from C&G Artpartment in 2020 and cooperate with organization to promote community art after graduation.

EDUCATION

- 2020** Bachelor of Arts (Fine Art), major in Painting
Royal Melbourne Institute of Technology University (co-presented with Hong Kong Art School)
- 2017** Higher Diploma in Fine Arts
The Hong Kong Art School
- 2013** Higher Diploma in Psychology (Guidance and Counseling) (1 Year)
Lingnan Institute of Further Education

SOLO EXHIBITION

- 2021** Mapping Local - Solo Art Exhibition by Wenda YIU
C&G Artpartment, Prince Edward, Hong Kong

SELECTED JOINT EXHIBITIONS

- 2022** Art Basel in Hong Kong 2022 - Grotto Fine Art
Hong Kong Convention and Exhibition Centre, Hong Kong
- 2021** Grotto Fine Art 20th Anniversary Exhibition
Grotto Fine Art, Shau Kei Wan, Hong Kong
- Art Basel in Hong Kong 2021 - Grotto Fine Art
Hong Kong Convention and Exhibition Centre, Hong Kong

FLIPSIDE

Jockey Club Creative Arts Centre, Hong Kong

2020 Fine Art Asia 2020 - The Hong Kong Cancer Fund
Hong Kong Convention and Exhibition Centre, Hong Kong

Fresh Trend 2020 Art Graduates Joint Exhibition - Hong Kong Art Network
Hong Kong City Hall, Central, Hong Kong

Hardsided and Objets Nomades
Louis Vuitton, Central, Hong Kong

Twenty Twenty - Hong Kong Art School/RMIT University Bachelor of Arts (Fine Art) Graduate Exhibition 2020
Pao Galleries, Hong Kong Arts Centre, Wan Chai, Hong Kong

2019 WMA Open Photo Contest Exhibition - Opportunity!
WMA Space, Central, Hong Kong

2017 悟 - Higher Diploma in Fine Art Graduate Showcase
Hong Kong Art School, Hong Kong

AWARDS

2020 C&G Artpartment Award

2019 Reaching Out Award (ROA) Education Bureau (EDB)

2017 Outstanding Artwork (Painting) Higher Diploma in Fine Art Hong Kong Art School

姚冬穎

藝術家簡介

姚冬穎畢業於皇家墨爾本理工大學（香港藝術學院合辦）藝術學士學位，主修繪畫。作品為私人收藏。姚氏曾在巴塞爾藝術展及典亞藝博展出她的作品，並在香港舉辦多場展覽。姚氏關注自然和人文有關的事情，她借用不同圖案來展示香港的另一面，並想保留那些正在被消失和遺忘的東西。姚氏將舊地圖與現代方法結合在一起，她模糊了歷史的輪廓線，並試圖重新定義香港文化的含義。

2017年，姚氏獲取香港藝術學院頒發的「傑出藝術品（繪畫）」。2019年，她被選為「WMA 公開攝影大賽展覽 - 機會！」的決賽作品之一，同年，她獲得香港教育局頒發的外展體驗獎。姚氏於2020年獲得C&G Artpartment的獎項，畢業後開始在非牟利機構工作以促進社區藝術。

教育

- 2020** 藝術文學士學位，主修繪畫
澳洲皇家墨爾本理工大學（香港藝術學院合辦）
- 2017** 藝術高級文憑
香港藝術學院
- 2013** 心理學（諮商與輔導）高級文憑
嶺南大學持續進修學院

個展

- 2021** 本土一覽 — 姚冬穎個人藝術作品展覽
香港太子 C&G 藝術單位

聯展

- 2022** 香港巴塞爾藝術展 2022
香港會議展覽中心
- 2021** 嘉圖現代藝術二十周年展
香港筲箕灣嘉圖現代藝術
- 香港巴塞爾藝術展 2021
香港會議展覽中心

一體 N 面
香港賽馬會創意藝術中心

2020 典亞藝博 2020 — 香港癌症基金
香港會議展覽中心

出爐 2020 藝術畢業生聯展 — 香港藝術網絡
香港大會堂

Hardsided and Objets Nomades
香港中環路易威登

香港藝術學院/澳洲皇家墨爾本理工大學藝術文學士畢業展 2020
香港藝術中心包氏畫廊

2019 映香港攝影比賽作品展 — 機遇！
香港中環 WMA Space

2017 悟 — 藝術高級文憑畢業創作展
香港藝術學院

獎項

2020 C&G Artpartment 獎項

2019 香港教育局「外展體驗獎」

2017 香港藝術學院「傑出藝術品（繪畫）」